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§1 
Val av justerare och tid för justering 
Beslut 
Robert Hamberg utses att justera dagens protokoll. 
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§2 
Fastställande av föredragningslista 
Beslut 
Föredragningslista fastställs enligt förslag. 
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§3 
Föregående protokoll 
Sammanfattning 
Bengt Bergqvist, Ordförande, går igenom protokollet från rådets senaste möte den 17 
december 2023. På mötet beslutades att ge FoU-direktör och FoU-rådets i uppdrag att ta 
fram ett slutligt förslag på reglemente till rådets möte i februari 2024. Bengt informerar att 
det inte är genomfört. Däremot har ordförande initierat en diskussionspunkt om FoU-rådet 
framåt på dagens möte. 
 
Frågor ställs också om Robert Hambergs inlägg på förra mötet om att få mer information om 
hur förändringarna mellan AT- och BT-utbildningar kopplat till produktion utvärderats. FoU-
direktör Bodil Landstad återkommer med information om det i en senare punkt (§ 4) på 
dagens möte. 
 

Beslut 
Föregående protokoll läggs till handlingarna. 
 

Beslutsunderlag 
• Protokoll skapad FoUR 2023-11-17 
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§4 
Aktuella frågor inom FoU-området 
Sammanfattning 
FoU-direktör Bodil Landstad informerar om aktuella frågor inom FoU-området. 
Sammantaget konstaterar hon att det är mycket på gång inom samtliga av områdets 
sakområden. 
 
Utredning kring AT, BT och ST 
Den utredning om AT, BT och ST som påbörjades under 2023 pausades eftersom ansvarig 
handläggare fick nytt uppdrag inom regionen. På senaste styrgruppsmötet framfördes en 
tydlig önskan om att Pelle Håkansson skulle ta över arbetet och det är nu ordnat så att han 
kan göra det. 24 mars blev det klart med ny enhetschef som kan ta över delar av Pelles 
nuvarande uppdrag. 
 
Resultat i SYLF:s (Sveriges yngre läkarförening) årliga rankning 
Resultatet för Region Jämtland Härjedalen i den årliga AT-rankningen är lågt. 
 
Bodil informerar att chefer tillsammans med studenter arbetar målmedvetet för att få till en 
förbättrad arbetsmiljö med flera pågående aktiviteter. 
 
FoU-rådets ledamöter tycker att det är bra att det genomförs åtgärder. Ledamöterna påtalar 
vikten av att tydliggöra vilket ansvar de som tar emot läkarstudenter har och vad det innebär 
i praktiken. 
 
Bodil informerar att Region Jämtland Härjedalen ligger bra till i statistik över hur många som 
väljer att stanna kvar i organisationen efter genomförd utbildning. 
 
Vetenskapliga artiklar 
En bra indikation på forskningsnivån i regionen är antal vetenskapliga artiklar. Bodil 
informera att antalet artiklar ökat från 71 år 2022 till 84 år 2023. 
 
Doktorandtjänster 
Mittuniversitetet och Region Jämtland Härjedalen har precis anställd den andra 
doktorandtjänsten för sjuksköterskor som är Thea Liljeroos. Hon har tillhörighet på BUP. Hon 
har tidigare arbetat med forskning på Karolinska Institutet. 
 
Samarbete Mittuniversitetet 
Det kommer att tas ett omtag vad gäller utveckling av samarbetet med Mittuniversitetet. 
Regiondirektörens närstöd kommer att leda Region Jämtland Härjedalens del i arbetet med 
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stöd av FoU-direktör. 
 
Avtal med Mittuniversitetet om två förenade tjänster för disputerade sjuksköterskor är klar. 
Överenskommelsen innebär en anställning på universitetet, men 33 % är kliniskt arbete. 
 
Skrivarseminarier 
I ett led att öka antal forskare i regionen genomförs en satsning på så kallade forskarspiror, 
vilket varit väldigt lyckat. Syftet är att ge stöd till personal i att skriva kvalitets mässiga goda 
ansökningar som kan konkurrera om interna och externa forskningsmedel. Detta är ett 
samarbete med Avdelningen för forskningsstöd (FUS) på Mittuniversitetet. 
 
Hjärt- och lungföreningen 
Hjärt- och lungföreningen har hört av sig om samarbete. FoU-direktör och regionstyrelsens 
ordförande har träffat dem och diskussioner pågår om möjligheten att de kan finansiera 
en  doktorandtjänst inom KOL-området i RJH. 
 

Beslut 
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar. 
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§5 
Redovisning av utredning om behov av lokaler 
Sammanfattning 
Pelle Håkansson, enhetschef, informerar om det underlag som tagits fram till 
Regionledningen om äskanden av investeringar inför 2025. 
 
För läkarutbildningen kommer det till att bli stora förändringar framöver, vilket medför 
behov av anpassningar av både verksamhet och lokaler. Utbildningstiden ökar från 5,5 till 6 
år. Umeå universitet ökar också volymen av nya studenter. Sammantaget innebär det att 
antalet läkarstudenter för Region Jämtland Härjedalen ökar från 60 till ca 105 studenter. Det 
finns dessutom önskemål från Umeå att öka ytterligare till 120 studenter. Införandet av BT 
innebär att det kommer att vara cirka 50 BT-läkare i verksamheten. Dessa kommer att vara i 
klinik, men behov av yta för expedition och administrativa utrymmen kommer att behövas. 
 
Pelle informerar att nuvarande lokaler är anpassade för 60 studenter och om det inte vidtas 
några åtgärder blir det svårt att genomföra nuvarande avtal. Lokaler för utbildning behöver 
dessutom vara nära klinisk verksamhet. 
 
Det finns förslag om att anpassa korridoren på plan 7, hus 10 (526 kvm) på sjukhuset till 
utbildningslokaler, på liknande sätt som gjordes 2015 av LP4U-korridoren, plan 5, hus 10 
(585 kvm). Kostnad för lokalbehoven är preliminärt beräknad till 16–19 mkr. 
 
FoU-rådets ledamöter ställer frågor om alternativ för lokalbehovet. De framför också 
betydelsen av att etablera och utveckla samverkan med andra utbildningsaktörer. Bengt 
informerar från senaste NRF-möte där det fördes en diskussion med regionens direktörer 
om att hitta en lösning för samarbeten kring mottagande av regionpatienter. 
 
Enligt Pelle har behoven lyfts in i pågående arbete med Östersunds sjukhus utvecklingsplan. 
Samarbetet med Fastighet är också mycket bra. 
 

Beslut 
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar. 
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§6 
Aktuella frågor för Biobanken i Region Jämtland Härjedalen 
Sammanfattning 
Ella Bäckebjörk, biobankssamordnare och biobankshandläggare, informerar om organisation, 
arbetssätt, utmaningar och utvecklingspotential för Biobanken i Region Jämtland Härjedalen. 
 
Ella informerar att mer än 150 miljoner prov hanteras i biobanker hos regioner och 
universitet. 90 % av proven hanteras av regionernas biobanker. Mer än 95 % sparas för 
vårdändamål. För Region Jämtland Härjedalen är proven utspridda på flera verksamheter. 
 
Hon informerar också om den nya biobankslagen, vilka förändringar den medför och hur den 
påverkar verksamheten. En viktig förändring är att det inte kommer att behövas aktivt 
samtycke från patienterna för att samla in och bevara prov inom vården. Patienter som inte 
vill att prov ska bevaras måste själva aktivt meddela detta. 
 
Samtliga regioner har skrivit under ett samverkansavtal om en nationell samordning och 
enhetlig tillämpning vad gäller biobanker. 
 
Bodil Landstad, FoU-direktör, ser många fördelar med att det finns en dedikerad funktion 
som arbetar med detta område. Det underlättar också i arbetet med att tydliggöra vem som 
gör vad kopplat till biobanksansvaret. 
 

Beslut 
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar. 
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§7 
Projektkontorets strategiska arbete med projektstyrning 
Sammanfattning 
Maria Hjalmars och Sara Wemstad, Handläggare på Projektkontoret, redovisar 
processen för portföljstyrning av de utvecklingsmedel som finns hos regiondirektör. 
För 2024–2026 uppgår potten till 20 miljoner kronor varje år. Medlen ska användas 
för särskilt prioriterade satsningar. Ekonomisk nytta och en ekonomi i balans är 
styrande för vilka satsningar som ska genomföras. 
 
Maria och Sara går igenom de olika stegen som är; Idéstadiet, Beredningsfasen, 
Prioritering i utvecklingsrådet och genomförande. 
 
Örjan Strömqvist, tf. enhetschef för Projektkontoret, gör bedömningen att det kommer 
att vara en utmaning att ändra verksamhetens arbetssätt så att processen kan 
fungera som den är tänkt. Resurser finns inte heller på Projektkontoret för att kunna 
stödja alla i arbetet med nyttokalkyler. Projektkontoret genomför informations- och 
utbildningsinsatser så att verksamheterna har möjlighet att komma i gång. 
 
FoU-rådets ledamöter tycker att det är bra att processen nu är färdigutvecklad och att 
implementering kan påbörjas. Ledamöterna tycker att det är viktigt att även beakta 
utvecklingsprojekt som kostar ”intern tid” i processen. 
 

Beslut 
FoU-rådet har tagit del av informationen, ställt frågor och fått svar. 
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§8 
FoU-rådet framåt 
Sammanfattning 
Bengt Bergqvist, ordförande, informerar att det på FoU-rådets möte i november 2023 
påbörjades en diskussion om översyn av rådets reglemente med anledning av 
regionstyrelsens uppdrag. Rådet beslutade att ge FoU-direktör och sekreterare i uppdrag att 
ta fram ett förslag på reglemente till nästa möte. Utifrån det svåra ekonomiska läget har 
Bengt bett tjänstepersonerna vänta med arbetet. Han ser ett behov av att i stället diskutera 
vilken verksamhet rådet ska ha framåt utifrån rådande läge. 
 
FoU-rådets ledamöter tycker det är bra att frågan lyfts och en diskussion förs om FoU-rådens 
funktion och behovet att se över deras uppdrag i stort. Ledamöterna tycker att det är viktigt 
att se till helheten och samtliga politiska organs del i styrningen. Synpunkter framförs om att 
det bör tillsättas en särskild beredning, med uppdrag att se över de delar som den beredning 
som arbetade med översyn av den politiska organisationen inför innevarande mandatperiod, 
inte hann med. 
 
Förslag lyfts om att rådens möten i huvudsak ska vara fokuserade på sådana områden där 
det behövs politiska ställningstaganden, viktig information och ärenden som behöver upp för 
beslut. 
 
Bodil Landstad, FoU-direktör, framför betydelsen av dialog och samverkan mellan 
verksamhet och den politiska organisationen inom dessa områden oavsett om det finns ett 
råd eller inte. 
 

Beslut 
FoU-rådets möten fortsätter som planerat men arbetet med reglementet pausas tillsvidare. 
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